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College van burgemeester en wethouders GOEDGEKEURD 
Zitting van 16 januari 2018

Dienstverlening - Beleid Leefwereld

8 2018_B&W_00015 Nota van antwoord Sociale kredieten

Samenstelling:

Aanwezig:
de heer R. Bats; de heer O. Akkerman, Wethouder; de heer W. Brus, Wethouder; mevrouw H.J. 
Frantzen-Boeve, Wethouder; de heer D. Oosterveen, Wethouder; mevrouw D. Cazemier, 
Waarnemend secretaris

Nota van antwoord
Vraag en antwoord
Op 18 december 2017 heeft de fractie van de Christen Unie onderstaande vragen gesteld over de hoge 
rente voor sociale kredieten. Hierbij treft u de beantwoording van deze vragen aan. Bij deze 
beantwoording is gebruik gemaakt van de input van de Gemeentelijke Kredietbank Drenthe ( GKB) 
die de sociale kredieten in onze gemeente verstrekt. 

1. Is de informatie van Kassa over de sociale kredieten correct voor zover het de gemeente 
Steenwijkerland betreft? Wordt inderdaad de maximaal toegestane rente van 14% in rekening 
gebracht bij sociale kredieten?

Het klopt dat de GKB in een enkel geval een maximaal rentetarief hanteert van 14%. Echter het 
rentetarief wordt via een schaalverdeling bepaald, waardoor slechts in een enkel geval daadwerkelijk 
sprake is van de maximale rente. Het gemiddelde verstrekte krediet in het werkgebied van de GKB 
bedraagt € 3.000,- netto, het hierbij horende rentetarief bedraagt 9,4%. In gevallen van zeer minimale 
kredietbedragen, bijvoorbeeld € 500,-, bedraagt de rente 14%. In exacte bedragen is dat slechts € 36,- 
en daarmee nauwelijks kostendekkend. Dat is ook meteen de reden waarom commerciële banken dit 
soort kleine kredieten niet of nauwelijks verstrekken. De GKB kent echter het fenomeen van een 
minimaal krediet (terecht) niet: de GKB prikkelt de burger niet om hogere bedragen te lenen om 
daarmee zelf kostendekkend te kunnen werken.

Er lopen nu 260 kredieten vanuit Steenwijkerland bij de GKB met een gemiddelde looptijd van 3 jaar. 
Het gemiddelde rentepercentage bedraagt 9,6%.

De huidige rentetarieven worden gehanteerd om kostendekkend te kunnen werken en zijn gebaseerd 
op de kostprijs. De gemiddelde administratieve kosten liggen bij de GKB, in vergelijking tot 
commerciële kredietaanbieders, relatief hoog. Daar komt bij dat kleine kredieten net zo veel tijd en 
arbeid kosten als een hoger krediet. Daarbovenop wijst de GKB 50% van de aanvragen 
noodgedwongen af omdat verstrekking niet verantwoord wordt geacht. Tegenover deze afwijzingen 
staan geen opbrengsten (de GKB brengt geen kosten voor het indienen van een aanvraag in rekening) 
waardoor deze kosten omgeslagen moeten worden in het rentetarief.
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Het risicoprofiel (het risico op problemen in de afbetaling) voor een sociaal krediet bij de GKB is hoger 
dan voor een krediet bij een commerciële aanbieder. De GKB kent een achterstandspercentage van 
10%. Tot slot heeft de GKB ten opzichte van de reguliere banken te maken met een gering volume aan 
kredieten (slechts 4000 uitstaande kredieten). De basis waarover de kosten omgeslagen kunnen 
worden is daarmee minimaal. 

2. Wat is de reden dat inwoners in Steenwijkerland voor deze sociale kredieten het maximale 
rentepercentage moeten betalen van 14%?

Dit is het maximale percentage dat de GKB hanteert voor alle 22 gemeenten binnen haar werkgebied. 

Zoals al aan is gegeven bij de vorige vraag wordt het percentage van 14% slechts in enkele gevallen 
toegepast, namelijk alleen wanneer het gaat om minimale kredietbedragen. 

3. Is het bepalen van dit hoge rentepercentage een bewuste beleidskeuze van het college 
en zo ja: welke reden ligt daar achter? Zo nee, hoe kan het dan dat de maximaal 
toegestane rente in rekening wordt gebracht?

Dit is geen bewuste beleidskeuze, zoals hiervoor al is aangegeven, maar een gevolg van het feit dat de 
GKB hiervoor kostendekkende tarieven hanteert ( zie ook vraag 6).

4. De sociale kredieten zijn bedoeld voor mensen met geldproblemen die bij een gewone bank 
geen lening kunnen krijgen. Het zijn SOCIALE kredieten. Hoe sociaal vindt u het dat inwoners 
van Steenwijkerland een rentepercentage van 14% moeten betalen?

Zoals bij de beantwoording onder vraag 1 al aangegeven is, wordt het rentetarief via een 
schaalverdeling bepaald en bedraagt het gemiddelde percentage in onze gemeente 9,6%. Voor wat 
betreft de vraag hoe sociaal wij het vinden is ons standpunt dat het afsluiten van leningen – ook bij de 
GKB- valt onder de eigen verantwoordelijkheid van inwoners. Ook  niet iedereen die een lening 
afsluit bij de GKB is per definitie een kwetsbare burger die hulpbehoevend is. Voor deze doelgroep 
zijn we altijd bereid om via een maatwerkvoorziening binnen het sociaal domein naar een oplossing te 
zoeken.

5. Bent u ook van mening dat het betalen van een dusdanig hoog rentepercentage kan 
leiden tot een verdere verslechtering van de financiele problemen bij de al kwetsbare 
doelgroep waarvoor de kredieten bedoeld zijn? 

Deze vraag zullen wij beantwoorden op het moment dat de uitkomsten van vraag 6 en 7 bekend zijn. 

6. Kan het college maatregelen nemen, en zo ja, welke, zodat onze inwoners in de toekomst een 
lager rentepercentage gaan betalen voor sociale kredieten (graag beantwoorden voor bestaande en 
nieuwe gevallen)? 

Elke gemeente kan individueel  afspraken  maken met de GKB over de rente. Praktisch gezien moet de 
GKB dat nog wel uitwerken omdat ze dergelijke afspraken nu nog  niet  hebben. Wanneer dit 
afgerond is zullen we, in combinatie met de beantwoording onder vraag 7, u hierover nader 
informeren.

7. Wat zijn dan de eventuele (financiële) consequenties?
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Wat dat financieel betekent wordt nu doorgerekend door de GKB. Op basis hiervan zullen wij u 
hierover informeren en een voorstel  doen tot al dan niet aanpassing van deze rentetarieven, inclusief 
de financiële consequenties. 

Vervolg
Na uitkomst van het onderzoek van vragen 6 en 7 door de GKB Drenthe zullen we de raad hier nader 
over informeren.


